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”Vil ministeren give Godhavnsdrengene en undskyldning på vegne af den danske 

stat for de overgreb begået mod dem i tiden på børnehjem under den danske 

stats ansvar? 

Spørgsmålet har tidligere været stillet i folketingsåret 2014, jf. SOU alm. del - 

spm. 297.” 

 

 

Jeg er ikke i tvivl om, at mange af de børn og unge, der voksede op på datidens 

børnehjem, havde en svær opvækst. En opvækst der desværre var præget af an-

dre normer og et andet syn på børn, end vi har i dag. Jeg beklager personligt 

dybt den behandling, disse børn og unge dengang blev udsat for. 

 

Jeg mener dog ikke, at hverken regeringen eller jeg kan undskylde for enkeltper-

soners handlinger, der er foretaget for så mange år siden og under helt andre 

forhold, end vi har, og vil tillade, i dag.  

 

Jeg kan i øvrigt oplyse, at der ikke er tradition i Danmark for at give officielle 

statslige undskyldninger udover de situationer, hvor der er blevet fastslået et 

egentligt regeringsansvar, fx ved dom. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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